
 

 

 

 

 

 

 

Ministeren 

Frederiksholms Kanal 21 

1220 København K 

Tlf.: 33 92 50 00 

E-mail: uvm@uvm.dk 

www.uvm.dk 

CVR-nr.: 20453044 

11. oktober 2019 

Sagsnr.: 19/15098 

 

Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg 

Medlem af Folketinget Ellen Trane Nørby (V) har den 4. oktober stillet 

følgende spørgsmål nr. S 92, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 92: 

”Vil ministeren svare på, hvorfor regeringen mener, at det er acceptabelt 

at fortsætte en overopkrævning fra virksomhederne til AUB?” 

Svar: 

De seneste praktikpladstal viser, at der fortsat mangler mange praktik-

pladser. Ved udgangen af juli 2019 var der registreret næsten 10.000 ak-

tivt praktikpladssøgende elever, der opfylder EMMA-kriterierne.   

 

Arbejdsgivernes Uddannelsesbidrag (AUB) er et centralt redskab for at 

få flere praktikpladser. Ved at omfordele arbejdsgivernes midler igennem 

en række forskellige praktikpladsunderstøttende ordninger giver den 

økonomisk støtte til de virksomheder, der rent faktisk opretter praktik-

pladser til eleverne. 

 

Der er siden 2016 blevet opsparet midler i AUB. Ved udgangen af 2018 

udgjorde opsparingen godt 3 mia. kr., og den forventes at vokse yderlige-

re både i år og til næste år.  

 

Regeringen anerkender til fulde problemstillingen. Men problemstillingen 

er ikke ny, og der er ikke nogle lette og hurtige løsninger. For regeringen 

handler det om at finde en langtidsholdbar løsning, der tilgodeser alle 

parter og understøtter ambitionerne om flere praktikpladser og flere fag-

lærte. 

 

Vi har på den baggrund lovet at tage initiativ til en drøftelse af problem-

stillingen med arbejdsmarkedets parter efter afslutningen af overens-

komstforhandlingerne på det private arbejdsmarked.  
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Med venlig hilsen 

 

 

Pernille Rosenkrantz-Theil 
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